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Bevezetés 

A 2015-2016-os tanév már a kialakult rutinok szerint folyt ideiglenes helyünkön, a 

Maróthi kollégiumban. Ezen a helyen nem tudtunk optimális, jó környezetet kialakítani, 

annak ellenére, hogy már megszoktuk. Ebben szerepet játszik az is, hogy fél szemmel már a 

leendő, új helyünkre figyeltünk. Legjellemzőbb problémáink továbbra is a pici helyiségek, a 

közösségi terek hiánya, a tanulószobák, az étkezés helyének távollevőségei voltak.  

Új elem volt életünknek, hogy az őszi szünetben létrehoztunk egy zárt csoportot a 

Facebookon, amely a kapcsolattartás fontos eszközévé vált. Gyakran nagyon nehéz a 

személyes találkozás megszervezése, összehozása, ezért gondoltuk azt, hogy bizonyos 

esetekben könnyebb online megtalálni valakit, mint fizikálisan.  

Létszám  

A tanévet 103 fővel kezdte a Fiúinternátus és 102 fővel zárta. Csomós Zoltán (10.b) 

beköltözött szeptemberben, de betegsége miatt újra magántanulói státuszban folytatta az évet. 

Lukács Levente, dóczy-s tanulót édesanyja - korábbi költözés után - maga után vitte Egerbe, 

így februárral megszüntette tanulói jogviszonyát velünk. A végzősök közül Nyeste Árpád 

(12.a) bejárós lett, családi és tanulmányi okok miatt.  

Új diákként csatlakozott a 13. d osztályhoz Lajtár István, aki Budapestről érkezett és 

sajátos okok miatt újra járta a 12. évfolyamot. Év végén megköszönte, hogy befogadtuk, és 

sikerült eredményesen érettségit tennie. A 10.b osztályhoz Borbás Dániel érkezett szeptember 

1-jével. Tanév közben két dóczy-s diák jött, akik elsősorban családi okok miatt, bizonyos 

mértékig, kényszerűségből, hisz a szülő vagy a nagyszülő a városban lakik. Ördögh Dénes 7. 

osztályos diákunk a szülők válásának procedúráját éli végig, de nagy segítséget jelent 

számára, hogy versenyszerűen vízilabdázik és ezt össze tudtuk egyeztetni az internátusi léttel 

egyéni napirendi beosztással. A kollégista társak ezt elfogadták, nem okozott problémát 

számukra, mert kitartása, elhivatottsága tiszteletet váltott ki, ill. nagyon jól tanul. Kiss Dániel 

8. osztályos diák fél évkor érkezett hozzánk angliai tanulmányai félbeszakítása után. Ő 

nagyon sok iskolába járt már, egyedüli gyerek, ezért számára a beilleszkedése nem volt 

egyszerű feladat, de szüksége van a segítségünkre, hogy az érettségiig már ne kelljen újabb 

helyre mennie (ez – természetesen – sok mindenben nem rajtunk múlik).  
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Érdekes színfoltja volt tanévünknek Héder János, aki kárpátaljai diák, egy tanévet már 

hallgatott a teológián több-kevesebb sikerrel, így élt az előkészítő évfolyam lehetőségével. Ez 

számára azt jelentette, hogy félig gimnazista, félig egyetemista volt. Nem volt szerencsés ez a 

program, sok félreértést okozott a tanév során. 

Továbbra is voltak az internátusunkban külsős diákok. Létszámuk növekedett: 2 fő a 

vegyipari szakközépiskolában, 1 fő a kereskedelmi szakközépiskolában kezdte tanulmányait. 

Sajnos, a tavalyi évvel ellentétben az új diákok között már voltak olyanok, akik számára a mi 

intézményünk kevéssé értelmezhető vagy egyháziassága, vagy hierarchikus rendszere miatt. 

Több konfliktusunk adódott az év során, amelynek az eredménye az lett, hogy a következő 

tanévre ketten nem nyertek felvételt. 

Összesítve: a Dóczy gimnáziumból 8 diák, külső intézményekből 5 diák vette igénybe 

kollégiumi ellátásunkat. 

Év végén 24 fő érettségizett, így 78 fő költözött ki június közepén. A beiratkozás alapján 

23 fő refis diák, 1 fő kilencedikes dóczys, és 1 fő kilencedikes diószegis diák csatlakozik 

kollégistáinkhoz a következő tanévben. 

Kollégiumi csoportjaink száma 4 volt. A 9. évfolyam csoportvezetője Móré Sándor tanár 

úr, a 10. évfolyamé Ó Nagy Ferenc, a 11. évfolyamé Rozgonyi Zoltán, a 12. évfolyamé 

Katona Péter tanár úr volt.  

Személyi feltételek 

A tantestület stabil. Nevelési feladataink színvonalának emeléséért pedagógiai 

asszisztensként vettük fel a gimnáziummal közösen Palkó Ádám tanár urat, aki Kárpátaljáról 

érkezett, nagyon fiatal és matematika – informatika szakos végzettséggel rendelkezik. A 

matematika korrepetálásokban, informatikai adminisztrációs munkákban és ügyeleti 

feladatokban vette ki részét az internátusi nevelői programunkból. Sajnos, meghosszabbítani 

nem tudjuk szerződését, ezért további pályafutására és életére Isten áldását kívánjuk! 

Az Internátus vezetését továbbra is Nagy Imre végezte. Jelentős feladat volt és még lesz a 

költözés és a Leányinternátussal közös életrend kialakítása a következő tanévben. Nagyon sok 

dologban előrehaladtunk már, de sok kérdés még ez után fog felvetődni, ill. megválaszolásra 

várni. Mesterpedagógusként 2016 első felében két kollégiumban végzett szakértői munkát, 
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amely során nem csak a kijelölt pedagógus személyével kapcsolatban tájékozódott, hanem 

gyakorlati tapasztalatokat is igyekezett szerezni, amelyet saját intézményében is hasznosíthat. 

Ó Nagy Ferenc, Rozgonyi Zoltán, Móré Sándor tanár urak továbbra is meghatározó tagjai 

voltak a tantestületnek, megbízható módon végzik munkájukat. Katona Péter tanár úr 

lelkiismeretes, alapos munkája a 2. tanévében tovább érlelődött, hála Istennek, betegsége csak 

átmenetileg okozott problémát.  

A Fenntartó gazdálkodási szempontból is átvilágítatta az intézményt, és úgy találta, hogy 

a gimnáziumnak csökkenteni kell költségein. Ennek a hozadéka számunkra az, hogy a jövő 

tanévben Fazekas Sándor tanár úr nálunk folytatja munkáját, további hatása pedig, hogy 

Katona Péter tanár úrnak csak fél állást tudunk biztosítani. 

A gimnáziumi tantestületből szilenciumi, a diákok felkészülési munkáját segítő 

foglalkozásokat Fazekas Sándor tanár úr tartott. Köszönjük éves munkáját! 

Radványi Csaba (13.d) és Szegedi Dávid (12.a) főapparitori munkája sokat segített az 

internátusi élet szervezésében, de – főleg a 2. félévben – nagyon beleszürkültek a hétköznapi 

feladatokba, így csak a legminimálisabb energia befektetéssel látták el feladataikat. 

Rácsay Andrásné ápolónő munkájának nagy részét továbbra is a volt VESZ épület 

rendelőjében végezte. A betegszobában gyógyuló diákokat rendszeresen látogatta és ápolta. A 

kollégiumi orvosi ellátást Dr. Somorjai László gyermek szakorvos végezte.  

Az internátusban egy teljes munkaidős takarítónő, Vargáné Papp Katalint volt 

alkalmazásban. Ő 28 évet töltött el a Fiúinternátusban és az idei tanév végével nyugdíjba 

vonul (él a korkedvezményes nyugdíj lehetőségével), kívánunk neki jó egészséget és pihenést 

a jövőre nézve. Karbantartási munkák ellátását Buczi Ferenc segítségével oldottuk meg.  

Köszönöm kicsiny testületünk egészének éves, odaadó és kitartó munkáját! 

Tárgyi feltételek 

A Maróthi épület felújításának első üteme október végére készült el. Ez számunkra sok 

kényelmetlenséggel járt. Nem tudtuk a napirendet csengőszóval irányítani a 3. emeleten, az új 

beléptetési rendszer csak márciusra állt össze, így mi már kimaradtunk a használatából, amely 

maga után vonta, hogy még nehezebben lehetett nyomon követni diákjaink mozgását. 
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A tanulószobai szilencium megvalósítása továbbra is csak a gimnázium épületében volt 

lehetséges, míg az étkezés a Tápintézetben valósult meg. 

A várható költözés miatt csak karbantartási munkákat végeztünk. Az épületet igyekszünk 

olyan állapotban átadni, hogy további használata biztosított legyen július 1-je után is. 

Az internátusok finanszírozási rendszere az elmúlt évekhez képest nem javult, de nem is 

romlott. A költségvetés egyensúlyban volt, ha az egyszeri tételeket (pl. a szolgálati lakás 

kialakítása) nem vesszük figyelembe.  

A két internátus összeköltözése utáni költségekről semmi konkrét információnk nincs, 

támpontnak a gimnázium épületével kapcsolatos kiadások szolgálnak, amelyek sok reménnyel 

nem kecsegtetnek, jó esetben feszes költségvetéssel egyensúlyban lehetünk. Ebből 

következően a Kollégium horribilis összegeket felemésztő gondnoki költségeiből olyan 

arányban nem tudunk részt vállalni, mint azt korábban a Gimnázium és a Fiúinternátus 

kénytelen volt elfogadni. 

Tanulmányi munka 

A szilenciumi rendszerünk nem módosult a tanév során, talán ez az első ilyen évünk. Két 

részre osztottuk a 2 és negyedóra tanulási időt, amely között tartottuk a vacsorát. Sok esetben 

nem elég ez az idő a diákoknak, de így van lehetőség egy kis pihenést biztosítani sok 

tanulónak, hogy az iskolapadból ne a szilenciumi padba essen be, amely gyakran ugyanazt az 

asztalt jelentette. Pótszilenciumot az előző évhez hasonló módon 16 és 17 óra között 

szerveztük meg. 

Az internátusi diákok tanulmányi átlaga folyamatosan javul, az előző időszakok kevésbé 

motivált és gyengébb képességű tanulói lassan elballagnak, ez a tendencia látszik azon is, 

hogy a teljes refis fiúinternátusbeliek átlaga az idei tanév végén 3,99. Viszont, ha az 

érettségizőket kivesszük a számításból, akkor 4,13-os átlagot kapunk. Bukások száma 

csökkenő tendenciájú, jelen tanév végén 3 fő bukott 3 tantárgyból.  

Fegyelmi helyzet 

Az előző évekhez képest kevesebb fegyelmi vagy fegyelmező esettel találkoztunk.  



 

6 

 

Ősszel Pócsi Áron, vegyiparis diákunk ünnepelte születésnapját egy kocsma utcai 

teraszán, Forró Boldizsár és Pótor Balázs lelki problémáik oldására választották az alkoholt. 

Az eseteket velük és a szülőkkel is megbeszéltük, amely után ilyen jellegű probléma nem 

következett sem náluk, sem másoknál. 

A dohányzással kapcsolatban többször kellett intézkedni, mert – főleg – a 10. évfolyamon 

sokan buktak le. Ballagás után a Kálvin téri népszerű refis dohányzó helyet sikerült inkább 

többé, mint kevésbé megszűntetni. Ez természetesen nem jelenti azt, hogy az illetők 

lemondtak a dohányzásról, de azt az áldatlan állapotot csökkentette, hogy egy köztudomású 

dohányzós hely fölött szemet hunyjunk.  

Az év végéhez közeledve Tyukodi László hazudozós, lógós tevékenységét kellett saját 

érdekében megállítanunk. Az év során Mikó Dávid (kereskedelmis) rágalmazós esete volt a 

legcsúnyább. Ő Katona Péter tanár úr nevelői tevékenységét nem volt hajlandó elfogadni és 

eseteket (amelyek nem voltak ugyan szerencsések, de rosszindulatúak főleg nem) állított be 

valótlanul, sőt még a szembesítés során is ragaszkodott elképzeléshez. A rosszindulat 

sugárzott mondataiból, amelyre okot sem tanár úr, sem más nem adott, de diákjainkra nem is 

jellemző.  

Sok és egyre több olyan esettel találkozunk, amely a családi helyzet problémáiból fakad, 

több esetben érezzük azt, - sajnos - hogy a gyerek számára a legjobb hely a kollégium. Ez 

óriási felelősséget helyez munkánkra. Ugyanakkor a közösséget nem rombolhatják ezek a 

diákok sem. 

Egymás elfogadása, viselkedésének tolerálása egyre nehezebben megy, de az egyéni 

higiéniás igényesség is probléma néhány diáknál.  

A tanév fontosabb eseményei 

A tanév elején folytatódott Intézmény együttesünk átvilágítása, a gimnázium után a 

kollégiumok következtek. A tanfelügyeleti protokoll egyszerűsített formáját választva történt 

az információk begyűjtés: online kérdőívet töltöttek ki a szülők és a diákok, majd interjút 

készítettek a szakértők a nevelőtestülettel és a vezetőkkel. A keletkezett dokumentumok 

alapján elkészült az értékelés, amelyben az erősségek meghatározása mellett fejleszthető 

területeket (egyéni bánásmód bővítése, pihenés biztosítása) is megjelöltek számunkra. Ezeket 

reálisnak érezzük és igyekszünk ezek mentén fejlődni.  
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A tanévben három országos református iskolák közötti verseny elszállásolásában 

segítettük a gimnáziumot, ősszel az atlétika, tavasszal a matematika és a röplabda 

versenyében. Ezen országos rendezvények lebonyolításához komoly szervezés szükséges, 

diákjaink is hozzájárulnak ehhez, hisz úgy adják át szobáikat, közösségi tereinket, hogy azt 

nyugodt szívvel tudjuk a résztvevők rendelkezésére bocsátani. Ezt a segítőkészséget, pozitív 

hozzáállást szeretném most is megköszönni. 

Decemberben a kilencedikes évfolyam avatása is megtörtént, az új évfolyam 

beilleszkedése nem volt problémamentes, de sikerült. A karácsonyi ünnepséggel búcsúztunk 

el az óévtől. Februárban kb. az internátus lakóinak felével néztük meg közösen a Saul fia 

című Oscar díjas filmet az Apolló moziban. Év vége felé bennmaradós hétvégeken 

szalonnasütések voltak, Fazekas Sándor tanár úr szilenciumi csoportjának (10. évfolyam) 

szervezett újra egy bográcsozást a kollégium udvarán. 

Alapvetően a diákok szervezésében rendeztünk filmklubokat a bennmaradós hétvégéken. 

Nagyobb érdeklődés mellett szerveződött labdarúgásban a RAB, vagyis a refisek amatőr 

bajnoksága ősszel és tavasszal. A kollégiumi nap keretében több csapat vett részt a foci 

bajnokságon. 

Sportágak közöl továbbra is a labdarúgás a legnépszerűbb és ez az eredményekben is 

megmutatkozik. A városi versenysorozatban újra eredményesen szerepeltek. A legtöbbet és 

legeredményesebben a következő tanulók szerepeltek: Radványi Csaba (13.d), Szóládi 

Levente, Kozma Mózes (12.b), Gacsó Dávid, Nyeste Árpád, Németh Levente (12.a), Varga 

Boldizsár, Soós Gergely, Szentes Levente (11.a), Veress Bertalan (11.b), Balogh Máté, 

Veress Csongor (10.b), Nagy Sándor (10.a). A Toldi-kondi, és a Crossfit versenyeken mérték 

össze erejüket a fiúk (Radványi Csaba (13.d), Soós Gergely (11.a), Novák Ferenc (9.d), Kállai 

Levente (10.c)) a város sok középiskolásával. Kézilabdában az országos református iskolák 

versenyén Szóládi levente (12.b), Veress Csongor (10.b), Gyöngyösi Áron (11.b) képviselte 

az Internátust. Sakkozóink közül Kozma Mózes (12.b) és Czina Péter (9.b) emelkedtek ki és 

értek el szép eredményeket. Az atlétika versenyen Radványi Csaba (13.d) 100 m-es 

síkfutásban, Újj Márton (11.b) 1500 m-es futásban lett 3. helyezett. A röplabda versenyen 3. 

helyezett lett a refis csapat, kollégisták közül Győrfi Dániel, Balogh Máté (10.b), Papp 

Levente (10.a), Dobi Péter és Radványi Csaba (13.d) vették ki részüket a győzelmekből. 

Országos asztalitenisz versenyen Nagy Krisztián Alex 2. helyezése nagyon szép eredmény. 

Gratulálunk a versenyzőknek! 
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A tanév során cserekapcsolataink nem voltak olyan intenzívek, mint a tavalyi tanévben. A 

miskolci Refivel az őszi időszakra toltuk a diákcserét, a kecskemétiek most más kollégiummal 

cseréltek. Egyedül a kolozsvári kapcsolat vált valóra, tőlünk két lány ment Kolozsvárra, 

onnan viszont egy lány és egy fiú érkezett közénk. Az egy hét alatt jól érezték magukat 

közöttünk, talpraesett, vagány gyerekek ismerhettünk meg. 

A gólyatábor ugyan csak 2 napos volt, de segítette megismerni a kollégista diák életének 

egyes részleteit a debreceni és bejárós diákokkal is. Június 30-ig el kell költöznünk a jelenlegi 

épületből, viszont még nincs kész az új, így telephely nélkül maradunk egy-két hónapra. 

Lelki élet 

A tanév eleji és a félévi evangelizációs alkalmaink tartalmasak voltak, lelkileg építették a 

fiúkat is. Az évfolyam bibliakörök újra szerveződtek és működtek. A faliújságon írások, 

versek és heti igei gondolatok hívták fel a fiatalok figyelmét a keresztyén élet mindennapjaira, 

amelyet Rozgonyi Zoltán tanár úr gondozott folyamatosan és nagy odaadással. A reggeli 

áhítatok látogatottsága nagyon vegyes, Rozgonyi tanár úr facebook-os bejegyzésekben 

rendszeresen hívogatja az internátus diákjait áhítataira. 

Egészséges életmódra nevelés, sport  

A diákság napi feszültségeinek levezetését a megváltozott körülmények miatt szervezett 

keretek között elég nehéz volt biztosítani. Fazekas Sándor és Győri István tanár urak tartottak 

labdarúgó, kosárlabda, kézilabda, küzdősport edzéseket, de vettek részt fiúk a röplabda 

foglalkozásokon is. Szabadidejükből is áldoztak mozgásra a fiúk. Esténként jellemző volt az 

iskola tornatermének vagy kinti focipályájának használata tanári felügyelet mellett. Az őszi és 

tavaszi időszakban sokan jártak futni. A konditerem folyamatosan nyitva volt a harmadik 

emeleten és rendkívül sokan használták is. A konditerem felszereltsége elfogadható, 

fejlesztése a helyszűke miatt nem lehetséges, a jövő tanévben viszont bizonyos eszközöket fel 

kell újítani, ill. szükséges vásárolni is. Egész évben fontos feladatunk közé tartozott az 

egészséges mozgásigény kielégítésével, az ehhez szükséges táplálkozással, és egymás testi 

épségének védelmével kapcsolatos preventív jellegű beszélgetések, tájékoztatások, 

figyelemfelhívások. 
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Feladatok 

Új feladatok kijelölésére nincs szükség, hisz figyelmünk már jó ideje az új helyre 

kerülésünkre fókuszálódik. A két testületnek együtt gondolkodva szükséges kialakítani az új 

internátusi életet. Szükségesnek érezzük, hogy a diákokkal párbeszédben zajlódjon ez a 

folyamat. Az első lépések már megtörténtek ez ügyben, de ezeket még továbbiaknak kell 

követniük. Nehéz feladat lesz ez, mert a két internátus kialakult, rögzült szokásrendszerét a 

felek igyekeznek átmenteni, de a változások elkerülhetetlenek, mert új szervezeti kultúrát kell 

kialakítani. A változások mindig sok feszültséget, kétséget, aggodalmat gerjesztenek, de 

bölcsességgel, türelemmel tudnunk kell kezelni ezeket. 

Befejezés 

A 2015-2016-os tanévünk viszonylagos nyugalomban telt, a következő nem lesz az. 

Ehhez ad mindig új erőt az Istenbe vetett hitünk, reménységünk, mert a jövő nemzedékét 

formáljuk. Legyen Istené a dicsőség, hogy mienk ez a feladat! Soli Deo gloria! 


